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„Az Isten Lelkét erről ismeritek meg: Amelyik lélek vallja, hogy Jézus Krisztus testben 

jött el, az az Istentől van.”  

 

„Kegyelem nékünk és békesség Istentől, a mi Atyánktól és az Úr Jézus Krisztustól, a mi 

megtartónktól.” Ámen. 

 

Imádkozzunk!  

Urunk, az előbb az énekben is megvallottuk, hogy amikor sokan nem járnak többé Teveled, 

akkor adj erőt, hogy keresztedet felvegyük, hittel, boldogan, örömmel kövessünk Téged, hiszen 

nincs ennél nagyobb dolog és nagyobb kiváltság, mint a Te tanítványodnak lenni. Urunk mi is 

megvalljuk az énekíróval együtt, hogy bizony tövises ez az út, sötét az éj, de azt is megvalljuk 

és megtapasztaltuk, hogy a Te terhed és a Te igád, az nem nehéz. Míg boldog szemünk téged 

lát és csak a Te nyomodra néz. Segíts ezen a mai estén is Rád tekinteni Urunk! Újítsd meg a mi 

életünket, hitünket, szívünket és eleveníts meg bennünket a Te drága, áldott Szentlelked által, 

hogy ebben a nagy melegben felfrissüljünk, felüdüljünk, oltalmat, menedéket találjunk a Te 

keresztfád tövében, a Jézus Krisztus nevében kérünk, hallgass meg bennünket.  

Ámen.  

 

Kedves testvéreim, szeretett gyülekezet, Istenünk igéjét folyamatosan olvassuk a mai napi 

igeszakasz, a Római levél 16. fejezetéből, a 17-től a 20. verssel bezárólag olvasom Isten igéjét 

és az Ő Szentlelkének segítségül hívásával magyarázom is.  

 

Róma 16,17-20 „Kérlek titeket testvéreim, tartsátok szemmel azokat, akik szakadásokat és 

botránkozásokat okoznak azzal, hogy az ellenkezőjét tanítják annak, amit tanultatok. Térjetek 

ki előlük! Mert az ilyenek nem a mi Urunknak, Krisztusnak szolgálnak, hanem a saját hasuknak, 

és szép szóval, ékesszólással megcsalják a jóhiszeműek szívét. Hiszen a ti engedelmességetek 

híre eljutott mindenkihez. Nektek tehát örülök. De szeretném, ha bölcsek lennétek a jóra, és 

képtelenek a rosszra. A békesség Istene pedig összezúzza a sátánt lábatok alatt hamarosan. A 

mi Urunk, Jézus Krisztus kegyelme legyen veletek!”  

Ámen.  

 

Nagy szeretettel köszöntöm a kedves testvéreket!  

Hiányoztak a testvérek, hogy kimaradt az elmúlt hét, de lelkészkonferencián vehettem részt 

Tahitótfaluban és a Sion hegye konferenciaközpontban. Hát ott minden volt, csak internet nem 

volt, de legyen áldott az Úr neve, hiszen megadta a feltöltődést, a rá figyelést és gondolom, 

hogy a testvéreknek is áldott alkalma volt, hiszen nagyon sok kincset rejt még számunkra ez a 
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Római levél, akkor is, ha már, hát lassan egy éve tanulmányozzuk ezt a levelet és a két héttel 

ezelőtti alkalmon arról hallottunk, hogy mi jellemezte a Pál apostolnak a kapcsolati hálóját. És 

hallottuk, láttuk, hogy Pál apostol életében valósággá lett az, hogy a Jézusba vetett hit és a Jézus 

követése közben átalakul a hívő embernek a kapcsolati hálója. Sokan lemorzsolódnak. Van, 

amikor az ember a vér szerinti családjával is szembekerül, de Jézus azt ígéri, hogy aki Őmiatta 

hagyja el az ő apját, anyját, testvérét, Isten kárpótol bennünket és ad nekünk atyákat, anyákat, 

testvéreket a Jézus Krisztusban.  

Láttuk, hogy ez a kapcsolati hálója az apostolnak mennyire tág. Van benne gazdag, szegény, 

szabad, rabszolga, férfi, nő, zsidó, pogány, egyedülálló, házaspár és sorolhatnánk. Amikor 

belekerülünk Istennek a családjába, akkor úgy vagyunk, mint a földi családunkkal, hogy nem 

mi választjuk meg a testvéreinket, hanem az Úr vezet össze bennünket és kapcsol össze.  

 

A mai igében az apostol megszakítja egy pauza erejéig az üdvözleteket és inti a testvéreket. 

Parakaelo intést, bátorítást jelent és úgy inti testvéreket, hogy józanságra hív bennünket. Így is 

fogalmazhatnék, hogy a mai igeszakaszban azt teszi Pál apostol, azt mondja nekünk, ami a 

cserkészeknek a köszönése: „Légy résen!” „Esengem hozzátok testvéreim, hogy tartsátok a 

szemeteket azokon, akik akörül a tudomány körül, amelyet tanultatok, egyenletlenségeket és 

kelepcéket készítenek.” – fordítja Csiha Lajos ezt a mai igeszakasznak az első versét. Azaz, azt 

mondja itt az apostol ebben a szakaszban, hogy nyitott szemmel járjatok!  

Kérjétek a lelkek megkülönböztetésnek az ajándékát, a szemetek Jézuson legyen, de józanok 

legyetek! Valami olyasmiről beszél itt az apostol, mint amiről a prédikátor beszél a Prédikátor 

10,11-ben, ha megmar a kígyó mielőtt megbűvölték, semmit sem ér azután a kígyóbűvölőnek 

a tudománya. Azaz, azt mondja az ige, hogy Jézusra nézz, de a szemed sarkában a periférikus 

látásodban legyenek ott mindazok, amik történnek. Figyelj, mert ha egy pillanatra is ellazulsz, 

elgyengülsz, nem vigyázol, akkor könnyen megmar a kígyó. Ezért vigyázz, légy józan és 

minden nap öltözd fel az Istennek a fegyverzetét és kérd az Úrnak a védelmét, hogy a kígyó 

természetű emberek ne tudjanak ártani neked, tudd megbűvölni ezeket az embereket anélkül, 

hogy megmarnának téged.  

 

A tévtanítóktól óv itt bennünket az apostol, de hogyan, honnan ismerhetők fel a tévtanítók?  

Azt mondja az apostol, hogy akik szakadásokat, botránkozásokat okoznak a tudomány körül, 

amelyet tanultatok. Azaz az ördög emberei, ahol megjelennek, ott békétlenség, viszály, háború 

támad. Egyenetlenségeket, kelepcéket készítenek, viszályt szakadást okoznak. Egyik testvért a 

másikkal szembefordítják és botránkoztató életet élnek. Vagy ők botránkoztatnak vagy általuk 

az Úr a mi utunkba helyez el csapdákat, ahogyan tette ezt Dáviddal azon a nyári estén, ott a 

palota tetején. Ahogy a családja ellene fordult, sőt még az emberei is meg akarták ölni, de Ő 

megerősítette magát az Úrban. Volt olyan csapda, amibe belelépett, de az Úr minden bajából 

kimentette. De benne van ebben az igében az is, hogy ezek az emberek megpróbálják besározni 

az Istennek az embereit, ahogyan tette ezt Potifárné Józseffel, de Potifár nem hitte el azt, amit 

a felesége mondott. Honnan tudom? Onnan, hogy ha elhiszi azt, amit a felesége mond, akkor 

nem börtönbe veti Józsefet, hanem megöleti. De nem ez történt. József börtönbe kerül és ott is 

csodálatosan megtapasztalja az Úrnak a munkáját. Viszályokat, csapdákat, kelepcéket helyez 

elénk az ördög ezek által az emberek által.  

Mit tehetünk? Ismerjük fel ezeket a csapdahelyzeteket, ezeket a csapdaembereket, most így 

fogalmazok, akiken keresztül az ördög csapdába akar bennünket csalni, mert jönnek oda, az 

utunkba kerülnek, botránkoztatnak bennünket, felhúznak bennünket, piszkálnak bennünket, így 

mondanám: az idegeinkre mennek. És utána, amikor elszakad a hívő embernél a cérna, akkor 

ezt mondják: hát ilyen a hívő? Hát te mondod magad hívő embernek? Ó, mennyi ilyennel 

találkozunk! Mit tegyünk? Azt mondja az apostol, hogy térjetek ki előlük! Ne vitatkozz, ha 

lehetséges, kerüld el az ilyen embereket. Imádkozz értük!  
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Most a napokban én is kaptam egy üzenetet, ami úgy felkavart, és csak imádkoztam, hogy 

Uram, hogy válaszoljak erre az üzenetre, hogy mi a Te szerinted való? Én nem akarok 

vitatkozni, hogy tudnék erre bölcsen válaszolni? És csak azt éreztem, hogy az Úr csak azt 

mondja, hogy türelem, türelem, várj, várj! És az Úr megoldotta, mert elvégezte annak a 

másiknak a szívében azt, amit én nem tudtam volna elvégezni.  

 

Mit tegyünk? 

„Mert az ilyenek nem Urunknak, a Krisztusnak szolgálnak, hanem a magok hasának. Az ilyenek 

jóságtól csöpögő szavakkal, és áldó szójárásokkal elcsalják azokat, akikben különben nincsen 

gonoszság.” – fordítja Csia Lajos. Azaz, ezeket a tévtanítókat elárulja a viselkedésük, és 

elárulják a szavaik. Egyetlen motivációjuk van, ez pedig az érdek. Mi az én érdekem? Miből 

lesz nekem nagyobb hasznom? Mennyit tudok ezen keresni? Jézus azt mondja, hogy ezek 

béresek, akik pénzért dolgoznak, de ha jön a farkas, akkor elfutnak, és mentik a bőrüket. A 

pásztor viszont marad, és nem szalad el a farkasoktól, hanem védi a rábízottakat, még kárán, 

még akár az élete árán is. 

Milyen ezeknek az embereknek a beszéde? Így fordítja Csia Lajos, hogy az ilyenek „jóságtól 

csöpögő szavakkal beszélnek”. Hízelkedők. Nem őszinték. Csöpög, mű, mesterkélt. „…és áldó 

szójárásukkal elcsalják azokat, akikben különben nincs gonoszság.” Azaz, félrevezetik az 

embereket, a jóhiszemű embereket. Olyan megnyerő a modoruk, olyan sima a szájuk, mert azt 

mondják, amit a másik ember hallani akar. Behízelegnek, majd megmarnak bennünket, mint a 

kígyó, és mire észrevesszük, hogy kik is ezek az emberek, akkor már bennünk dolgozik a 

kígyóméreg. 

 

„Hiszen, a ti engedelmességeteknek híre mindenekhez elérkezett. Örömöm van bennetek. 

Szeretném, ha bölcsek volnátok a jóra és sérthetetlenek a gonosszal szemben.” 

Azaz, az apostol a római gyülekezetet meg akarja óvni az ilyen emberektől. És bennünket is 

meg akar ettől óvni. Ezért azt mondja, hogy ne adjunk helyt a gonosznak. Ahogy az Efézus 

4,27-ben mondja Pál apostol: „Ne adjatok helyt a vádlónak”. Legyünk józanok. Különüljünk el 

ezektől az emberektől. Imádkozzunk ítélőképességért, világos látásért, a megkülönböztetésnek 

az ajándékáért. Azt mondja, hogy bölcsek legyetek a jóra. Leleményes. Legyetek okosak, mint 

a kígyók és szelídek, mint a galambok. Mi a bölcsesség? Az Úrnak kezdete, az Úrnak félelme. 

A bölcsesség a tudás helyes alkalmazása, de különös szerep jut a bölcsességnek a végidőkben.  

Csia Lajos azt mondja a 10 szűz példázatáról szóló magyarázatában, hogy a lámpás az az 

értelem, az olaj pedig a bölcsesség. A végidőkben senki sem állhat meg e nélkül a mennyei, 

felülről való bölcsesség nélkül. 

„…hogy bölcsek legyetek a jóban, ártatlanok a gonoszban.” 

Azaz, azt mondja, hogy sérthetetlen akkor vagy, ha nincs közöd a gonoszhoz, ha nincs a 

gonosznak semmije benned. Sajnos ilyen nincs, mert a bűn ott van bennünk, de az ige azt 

mondja, hogy ne adjunk helyt, teret az életünkben a gonosznak, a bűnnek. Ne uralkodjék 

rajtatok többé a bűn, hanem szolgáljunk az Úrnak, és ne a bűnnek. 

Aztán azt mondja itt az apostol, hogy vizsgáljátok meg a tanítókat és a tanításokat. És John 

Stott ehhez egy hármas tesztet ajánl. Mi ez a hármas teszt? 

Vizsgáljátok meg bibliailag, krisztológiailag és erkölcsileg a tanítókat és a tanításokat. Megáll-

e a tanításuk a teljes írás összefüggésében? Vagy csak kiragadnak egy részletet?  Aztán kinek 

vallják Jézus Krisztust? Ki számukra az Úr Jézus? És harmadsorban, életükben mily 

gyümölcsök vannak? Hiteles életet élnek-e? De, hogy tudjuk testvérek a hiteles életet 

megvalósítani? 

 

„A békességnek Istene hamar a lábatok alá fogja tiporni a sátánt!”  

Miről beszél itt az ige? Azt mondja, hogy az Istennek a békessége megőrzi szíveteket, 

gondolataitokat a Krisztus Jézusban. Nem a bűn, nem a sátán ural titeket, hanem a gonosz erők 

a lábatok alá kerülnek. Hogyan? Úgy, hogy az Úrnak van hatalma arra, hogy ezeket a gonosz 
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szíveket meglágyítsa. A legnagyobb rosszakaratú emberből teheti a legnagyobb barátunkat. 

Akit az Úr szeret, annak álmában is ad eleget, és annak még az ellenségét is jóakarójává teszi. 

Hogyan történik ez?  

„A mi Urunk, Jézus Krisztus kegyelme veletek.” 

Isten kegyelme és irgalma az, ami véd, ami segít, ami oltalmaz bennünket. Mi az irgalom? Nem 

azt kapom, amit érdemlek. Mi a kegyelem? Azt kapom, amit nem érdemlek. Azaz, Isten nem 

csak elvette bűneimet, hanem nekem ajándékozta Jézus Krisztusnak a szentségét, ártatlanságát, 

jellemét. Milyen csodásan fogalmaz az apostol: „Tőle vagytok pedig ti, a Krisztus Jézusban. 

Aki bölcsességül lett nekünk Istentől és igazságul, szentségül és váltságul.” – olvassuk az 

1Korinthus 1,30-ban.  

Bölcsnek lenni a jóra, és sérthetetlen lenni a gonosszal szemben úgy tudunk, ha kerüljük az 

ördög embereit, keressük a szentek közösségét, kérjük a bölcsességet és az állhatatosságot. 

Ebben a küzdelmünkben segít a békesség Istene, aki a lábunk alá hajtja az ellenséget, és 

naponként megajándékoz az Ő kegyelmével és irgalmával. Legyen áldott ezért az Úr! 

 

A mai napi kérdéseink így szólnak: 

1. Mit ért a Biblia bölcsességen, különösen a végidők tekintetében? 

2. Mi az a hármas teszt, amivel megvizsgálhatjuk a tanításokat? 

3. A tévtanítókkal szemben milyen három dolgot tanácsol az apostol? 

4. Hogyan élvezhetem a békességet a sátáni nyomás ellenére? 

 

Kedves testvéreim, csodálatos a mi Urunk. Egy rövid imádsággal zárjuk le ezt a részét a 

Bibliaóránknak. 

Köszönjük Jézus Krisztust, aki bölcsességgé lett nekünk Istentől, igazságul, szentségül és 

váltságul. Benne szeretnénk megmaradni és növekedni. Szabadíts meg bennünket a kétlelkű, 

álnok emberektől, és tagolj be bennünket a mi Urunk, Jézus Krisztus drága szent testébe, az 

egyháznak közösségébe.  

Urunk, imádkozunk hozzád a mi betegeinkért, most különösen a Rezső családért, Rezső István 

testvérünkért. Kérjük a Te gyógyító kegyelmed az ő életére, az ő családja életére, hogy mielőbb 

vissza tudjon jönni közénk, és újra tudjon téged örömmel, hálával szolgálni.  

 

Annak nevében kérjük, aki így tanított imádkozni:  

Mi Atyánk, Aki a mennyekben vagy, szenteltessék meg a Te neved, jöjjön el a Te országod, 

legyen meg a Te akaratod, amint a mennyben, úgy a földön is. A mi mindennapi kenyerünket 

add meg nekünk ma, és bocsásd meg a mi vétkeinket, miképpen mi is megbocsátunk az 

ellenünk vétkezőknek. És ne vigy minket kísértésbe, de szabadíts meg a gonosztól, mert Tied 

az ország, a hatalom és a dicsőség mindörökké. Ámen. 

 

„A békességnek Istene megrontja a sátánt a ti lábaitok alatt hamar. A mi Urunk, Jézus 

Krisztus kegyelme legyen veletek.” 

Ámen. 


